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Señora consellera, para completar este turno de respuesta a la 
interpelación, tiene la palabra .

La senyora consellera de Sanitat Universal i Salut Pública:

Gracias, presidente .

Gracias, señor Geffner .

Efectivamente, necesitamos aumentar, y conocer, y saber y 
tener noticias sobre esos registros para poder luego evaluar 
todas las políticas que se pongan en marcha .

Y, efectivamente, la unidad de hospitalización psiquiátrica de 
puertas abiertas en el departamento de salud, tengo que decirle 
con satisfacción que funciona, y funciona bien . He tenido la 
oportunidad de visitarla, de estar con los pacientes, en un clima 
yo creo que extraordinario para que la evolución de la enfer-
medad que padezcan esté dentro de un entorno que facilite y 
mejore el hecho de que sea de puertas abiertas, que no hayan 
habitaciones, que se incorporen a la vida social es ya, en fin, un 
avance importante . Y creo que esto, esta experiencia piloto de 
este departamento constata la disminución, evidentemente, de 
las intervenciones coercitivas y el aumento de la satisfacción .

Puede hablar con algunos de ellos, con los que se puede 
hablar, mantener una conversación, y creo que la satisfacción 
es importante, así como la satisfacción de los profesionales 
que les atienden, porque ven además una cierta evolución, y 
eso ya es…, bueno, yo creo que eso es un logro importante .

Nos queda mucho por hacer . Esta experiencia piloto demues-
tra que podemos llegar a esas medidas coercitivas cero, 
como usted decía .

Se han planificado también cursos de formación en el EVES, espe-
cíficos de este tema: derechos y empoderamiento y ambiente 
terapéutico, que se impartirá este año en las tres provincias .

Hemos incluido también contenidos docentes relaciona-
dos con la no coerción y los derechos en los planes docentes 
para todos los profesionales de salud . Importantísimo que 
también vayamos evolucionando .

Hemos posibilitado la participación de las personas usuarias 
y sus familias en los diferentes grupos de trabajo, encarga-
dos del seguimiento de la estrategia de salud mental, porque 
ellos son la medida de cómo está funcionando .

Y hemos potenciado la contratación de personas usuarias, 
como agentes externos de salud mental, a través de subven-
ciones a ONG destinadas a mejorar la situación, la inclusión 
de las personas con trastorno mental grave .

Hemos creado también el comité para la evaluación de la 
calidad de los servicios, de acuerdo al instrumento de evalua-
ción de la Organización Mundial de la Salud .

Y, por último, hemos presentado el documento del Plan 
autonómico de los servicios de urgencia hospitalaria de la 
Comunitat Valenciana, que contiene un apartado específico 
para la mejora de la atención de las personas con problemas 
de salud mental basada en derechos .

¿Y qué vamos a hacer en este último trimestre que resta del 
2018 y primer trimestre de 2019? Pues nos hemos fijado 
cuatro objetivos:

El primero, elaborar los procedimientos y protocolos por 
parte del grupo de trabajo, que ya está en funcionamiento .

El segundo objetivo es implantar en los departamentos sani-
tarios los procedimientos .

El tercer objetivo es implantar el sistema de registro infor-
matizado de los procedimientos y de los protocolos .

Y, en cuarto lugar, establecer los indicadores de evaluación al 
respecto . Si no tenemos indicadores para poder evaluar, difí-
cilmente podremos implantar nuevas políticas de sanidad 
mental, de salud mental, o difícilmente podremos evaluar si 
las experiencias puestas en marcha, las experiencias piloto 
funcionan, los resultados que se obtienen para poder conti-
nuar trabajando en esta senda .

Gracias . (Aplaudiments)

 

Interpel·lació a la consellera d’Habitatge, Obres Públiques i 
Vertebració del Territori, senyora María José Salvador Rubert, 
sobre la política general de la conselleria en matèria de protecció 
a les víctimes de violència de gènere de la Comunitat Valenciana, 
que formula la diputada María José García Jiménez, del Grup 
Parlamentari Ciudadanos (RE número 97.586, BOC 261)

El senyor vicepresident segon:

Moltes gràcies, consellera .

Passem, senyories, a l’últim punt previst per al dia de hui, que 
és el número 8: Interpel·lació a la consellera d’Habitatge, 
Obres Públiques i Vertebració del Territori sobre la política 
general de la conselleria en matèria de protecció a las vícti-
mes de la violència de gènere de la Comunitat Valenciana, 
que formula la diputada María José García Jiménez, del Grup 
Parlamentari Ciudadanos, que té la paraula .

Quan vullga, senyoria .

La senyora García Jiménez:

Gracias, señor presidente .

Buenas tardes, señora consellera .

Señora consellera, la violencia de género ya es considerada 
como un factor de desigualdad e injusticia tanto en el ámbito 
internacional como en nuestro país .

Nuestra comunidad tiene el lamentable honor de ser la 
tercera del país en mujeres víctimas de violencia de género . 
Los últimos datos indican que más de 5 .300 mujeres 
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denunciaron malos tratos en el primer trimestre del 2018 . 
Esta ratio supera el índice nacional .

La violencia de género ha pasado de ser un problema que se 
trataba en el seno de las familias, como algo que había que 
ocultar, a un problema de todos que ha sido visualizado, afor-
tunadamente, porque juntos debemos trabajar para con 
seguir que ni una sola mujer, ni un solo niño pasen por algo 
tan atroz como es al maltrato a manos de sus parejas .

Y, mire, señora consellera, esta es la razón por la que le hemos 
planteado esta interpelación, por entender que es una de 
las cuestiones más importantes a abordar cuando hablamos 
de ayudas a salir del problema de violencia de género de las 
mujeres, porque muchas veces esa violencia física y psico-
lógica va unida de violencia económica .

Son mujeres dependientes a todos los niveles, pero el 
económico es el más grande porque para ellas les supone una 
barrera . Porque si salen del domicilio…, si huyen, ¿quién les 
espera fuera, dónde van a poder continuar con su vida? Esta 
incertidumbre muchas veces les hace permanecer con su 
agresor .

Necesitan medios, recursos económicos, apoyo psicológico y 
un techo donde dormir tranquilas, muchas veces acompaña-
das de sus hijos .

La semana pasada tuve la oportunidad de reunirme con una 
mujer valiente, una mujer víctima de violencia de género que 
venía a contarme lo desamparada que se encontraba al llevar 
seis años, bueno, desde el año 2016, no seis años, esperando 
que desde la administración se le dé una vivienda .

Esta conversación me hizo plantearme, como cargo público 
que soy al servicio de la ciudadanía, qué les ofrecemos desde 
las instituciones. ¿Es suficiente lo que estamos haciendo? 
¿Podemos hacer algo más?

Les hemos dotado y nos hemos dotado de una pacto contra 
la violencia de género, pero en la práctica lamentablemente, 
existen carencias de recursos e incertidumbre .

Mire, hace unos meses le preguntábamos el número de 
mujeres víctimas de violencia de género que aparecían 
como demandantes de vivienda de parque público de La 
Generalitat o de propiedad del Evha, antigua Eige, y que se 
encontraban en lista de espera .

Y ustedes nos contestaron el 17 de mayo que a fecha de la 
contestación son 923 las demandantes de vivienda de La 
Generalitat y 12 las de titularidad del Evha .

También nos indican que desde el principio de la legisla-
tura se han adjudicado 67 viviendas del parque público de 
La Generalitat y que después de la resolución de conselleria 
del 16 de junio de 2017, se han adjudicado 5 viviendas más 
propiedad del Eige, perdón, Evha .

Usted habla de inversiones, pero, mire, esas inversiones no 
parece que lleguen de manera efectiva a las víctimas, y no 
lo digo yo . Las víctimas, que son las que viven, lamentable-
mente, esta situación, dicen que suelen irse si consiguen una 
ayuda para alquiler .

Sin embargo, indican que cuando excepcionalmente se 
concede una vivienda social a una mujer víctima de violencia 
de género, estas suelen estar sin amueblar, en zonas conflic-
tivas, con dificultad de transporte, lejos de los colegios para 
sus hijos y que hartas de esperar buscan refugio en casas de 
familiares o amigos .

Algunas de ellas así se lo han hecho saber al Síndic de 
Greuges . La última queja registrada fue el pasado 3 de 
septiembre . ¿Sabe qué contestó su conselleria al síndic en 
junio de este año? Pues le leo textualmente . «Es habitual que 
la demanda supere la disponibilidad de viviendas en muchos 
municipios, y ello implica que las solicitudes deban ser preba-
remadas y avaluadas para establecer un orden de prioridad 
para el acceso de las viviendas disponibles . En concreto, en 
el municipio de Alicante –que era donde estaba esa queja–, 
a fecha de hoy no existe disponibilidad de viviendas para la 
iniciación de un nuevo procedimiento de adjudicación .» 

Pero, mire, estando de acuerdo en que hay que prebaremar, 
¿sabe que concretamente esta señora lleva ocho años espe-
rando una vivienda, cuando está acreditando que es víctima 
de violencia de género? Ocho años, señora consellera .

Y, mire, con la aprobación de la ley de la función social de la 
vivienda, del derecho de la vivienda, contenido en esa norma, 
se deduce que la no disponibilidad de viviendas públicas en 
un determinado municipio en cuantías suficientes para aten-
der la demanda de los ciudadanos, ya no constituye un argu-
mento suficiente por sí mismo para denegar una vivienda 
y, por tanto, para dejar desamparadas a esas mujeres . Y no 
exime tampoco a la administración de su obligación jurídica 
de poner a disposición de las mismas una vivienda .

Señora consellera, la falta de disponibilidad de viviendas 
tendría simplemente, al efecto de variar el contenido de la 
obligación de la administración, pues la ley de la función social 
de la vivienda compete, a proceder el pago de personas intere-
sadas en una ayuda de alquiler al parque público de viviendas .

Sin embargo, fíjense, son muchas las quejas por las que no se 
han tenido en cuenta o no se han pagado todavía las vivien-
das, incluso el Síndic de Greuges le ha pedido tres veces que 
dé información sobre estos temas .

¿Cree, por tanto, que está haciendo efectivo el derecho a la 
vivienda de estas mujeres y niños que han sufrido una de las 
peores lacras sociales en este siglo? Nosotros lo tenemos 
claro: no se hace lo suficiente, a vista de los datos.

Y el Síndic de Greuges, fíjese, ya ha efectuado hasta incluso 
un informe específico al respecto, y es llamativo que diga 
que «algunas de las recomendaciones y sugerencias fueron 
contempladas en las leyes aprobadas posteriormente en la 
Comunidad Valenciana, aunque también resulta evidente que 
otras cuestiones habrán de ser reiteradas de nuevo, pues no se 
han atendido ni las recomendaciones ni las sugerencias .»

Pero acabaré mi intervención, señora consellera, con las 
conclusiones incluidas en dicho informe obtenidas a razón de 
las opiniones de esas mujeres . «Las usuarias consideran que 
la ayuda para búsqueda de empleo y vivienda, aspectos prio-
ritarios de ellas, es insuficiente.»

Muchas gracias . (Aplaudiments)
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(Ocupa la presidència la vicepresidenta primera, senyora Carmen 
Martínez Ramírez)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señora García .

Serà la consellera ara la que conteste a la seua interpel·lació .

Quan vullga .

La senyora consellera d’Habitatge, Obres Públiques i 
Vertebració del Territori:

Gràcies, senyora presidenta .

És clar, senyora García, que les administracions públiques i este 
govern sempre ens sentim interpel·lats a fer-ho millor . I eixa és 
la nostra tasca i la nostra responsabilitat en el nostre dia a dia, 
especialment en la qüestió per la qual vosté m’interpel·la avui, 
que és en matèria de protecció a les víctimes de violència de 
gènere en la Comunitat Valenciana i quines són les mesures i les 
polítiques que aplica en concret la conselleria d’habitatge .

Este govern, que està especialment sensibilitzat en 
aquesta qüestió, que dediquem els nostres esforços des de 
l’administració, però que requerix el treball de tots i de totes 
i la implicació de la societat civil per a eradicar aquesta lacra 
vinculada al terrorisme masclista .

Prova ben evident és el pacte valencià contra la violèn-
cia de gènere i masclista que està impulsant el Consell amb 
una visió transversal i que implica a tots els departaments 
de la Generalitat . I, per tant, jo faré referència a la part i a la 
competència i a l’aportació que fem des de la conselleria de 
vivenda a aquest pacte, que d’alguna manera és el que marca 
les mesures que hem d’impulsar des del govern valencià i 
d’una manera transversal totes les conselleries .

La nostra tasca se centra principalment en facilitar solucions 
habitacionals a les dones víctimes de violència de gènere . En 
eixe sentit, el primer que li tinc de dir és que, com vosté molt 
bé ha fet referència, en la Llei 2/2017, per la funció social de 
l’habitatge, reconeix en el seu article 2 el dret a gaudir d’un 
habitatge assequible, digne i adequat i recull específicament 
el fet d’haver patit violència de gènere com a criteri prioritari 
dins dels grups que complisquen els requisits de la norma .

En este sentit, la nostra tasca consistix en facilitar solucions 
habitacionals a persones i famílies . I això es produïx a través 
de l’adjudicació d’un habitatge públic en lloguer social o a 
través d’ajudes econòmiques per tal de pagar el lloguer d’un 
habitatge privat . Són les dos fórmules que preveiem en el 
marc de les nostres competències .

Com se senyora sap, a través de l’Entitat Valenciana 
d’Habitatge i Sòl, l’Evha, que gestiona el parc públic 
d’habitatges de La Generalitat, i també del seu propi patri-
moni, les vivendes protegides, les VPO, rehabilitant habitat-
ges que no estaven en condicions d’habitabilitat i adjudicant-
los a qui més ho necessita .

Pel que fa als habitatges públics de La Generalitat, l’accés a 
ells ha de ser d’acord amb els criteris normatius, objectius 
públics i coneguts per tots, de manera que s’adjudiquen a qui 
tinga major puntuació . En eixe sentit, el reglament de protec-
ció públic a l’habitatge establix en l’article 158, apartat c, la 
situació de la violència de gènere com a criteri preferencial 
en la baremació de les sol·licituds i s’atorga la major puntua-
ció, cinquanta punts .

Així, en el que portem de legislatura, hem adjudicat habitat-
ges del parc públic de La Generalitat en lloguer social a 80 
dones que han sigut víctimes de violència de gènere . A més, 
respecte els habitatges VPO públics, que abans s’adjudicaven 
al primer que se presentava, nosaltres hem adaptat els crite-
ris d’accés a les vivendes protegides, a les VPO, als criteris 
socials que marca la llei per la funció social de l’habitatge .

 Per tant, els primers que hem fet els deures i hem aplicat els 
criteris hem sigut nosaltres en les nostres vivendes protegi-
des . I ahí en els nous criteris d’accés també les dones vícti-
mes de violència de gènere, com a col·lectiu preferencial per 
a accedir a un habitatge, i hem adjudicat ja huit VPO a dones 
víctimes de violència de gènere .

Per tant, teníem el parc públic, que, com vostés saben, és 
absolutament insuficient i que estem en procés de reparació 
i adjudicació . Ahí no només són preferents les dones víctimes 
de violència de gènere, sinó també les persones que han patit 
un desnonament, els joves i també, en general, les persones 
que estan en una situació de vulnerabilitat o en risc de situa-
ció de vulnerabilitat .  

I després, les VPO, que fins ara no tenien accés aquests 
col·lectius i nosaltres els hem considerat preferents . Per tant, 
hem ampliat el nombre de vivendes perquè puguen accedir 
les dones víctimes de violència de gènere . Concretament, va 
ser en la resolució de 25 d’octubre de 2017, que vam fer esta 
modificació.

I concretament també, en esta resolució de 25 d’octubre de 
2017 hem eximit a les dones víctimes de violència de gènere 
el requisit d’empadronament d’un any, perquè molt difícil-
ment les dones podien empadronar-se en un municipi per 
a accedir a una vivenda quan es trobaven en una situació 
d’urgència i d’emergència, com és el cas d’haver patit aquesta 
circumstància .

Està clar que ens agradaria disposar de més habitatges 
públics i més fons pressupostaris per a atendre aquestes 
sol·licituds, però venim d’una situació que hem tingut de 
revertir, en este cas, en matèria tant del que són les ajudes 
al lloguer, que abans n’hi havia anys que ni tan sols se convo-
caven, altres que se convocaven i no se pagaven i nosaltres 
convoquem les ajudes, les resolem i les paguem .

I, per tant, això també implica un inici de capgirar aquesta 
situació .

El parc públic té limitacions pel que fa al nombre de viven-
des que podem mobilitzar . I en estos moments vosté sap que 
vam presentar el pla plurianual de rehabilitació i ampliació 
del parc públic d’habitatges també en eixa línia de compra 
d’habitatges de 15 milions d’euros, que ja tenim tots els 
informes per a traure aquest concurs públic i, per tant, en la 
mesura en què anirem ampliant a través d’estos mecanismes 
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el parc públic, també les vivendes buides de les entitats 
bancàries que preveu la llei, tindrem més habitatges per a 
poder donar més solucions habitacionals .

Concretament, he de dir-li que en l’any 2016 van ser ateses 
el 60% de les sol·licituds d’ajudes a lloguer de dones vícti-
mes de violència de gènere; que en l’any 2017 en la convoca-
tòria s’han atés el 80% de les sol·licituds, i ara, en l’any 2018, 
estem resolent ja amb 484 sol·licituds de dones víctimes de 
violència de gènere, que han demanat les ajudes al lloguer i 
les del 2018 estem en procés de resolució .

Per tant, és evident que igual que altres col·lectius que són 
preferents de l’accés a estes ajudes i en l’accés al parc públic, 
com és insuficient, no poden accedir a este i, per tant, hem de 
continuar treballant per a aconseguir, evidentment, el cent 
per cent .

Com part de la competència i principalment la compe-
tència per a lluitar contra la violència de gènere rau en la 
Conselleria d’Igualtat i Polítiques Inclusives, jo també he 
demanat informació en este cas a la Conselleria d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives, que ens han passat les dades, que 
disposen centres residencials que són serveis especialitzats 
en atenció integral a dones en estes circumstàncies on s’acull 
dones i fills menors amb la finalitat de donar ajuda psicolò-
gica i social . En el primer semestre de 2018 s’han atés 118 
dones i 110 fills i filles, un total de 228 persones. També els 
centres de serveis socials especialitzats en dones amb risc 
d’exclusió social…, disposa de setze centres ubicats en diver-
ses localitats de la Comunitat Valenciana; set són centres 
d’acollida, hi ha nou habitatges tutelats . En els primers 
sis mesos de 2018 s’han atés 187 dones i 177 menors, un 
total de 364 persones; i els centres Dona on s’han atés en 
el primer semestre 2 .692 dones víctimes de violència de 
gènere . I, després, el servei d’atenció telefònica permanent 
on els sis primers mesos de l’any s’han atés 19 .300 consultes 
telefòniques .

Evidentment que hem de continuar treballant i en la mesura 
que nosaltres anirem ampliant el parc públic ja podem anar 
ampliant les ajudes al lloguer, doncs, efectivament, podrem 
anar donant solució no al 80% de les sol·licituds sinó al cent 
per cent que, efectivament, seria la solució idònia .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyora consellera .

Senyora García, per a concloure la seua interpel·lació .

Quan vullga .

La senyora García Jiménez:

Gracias, señora presidenta .

Gracias, señora consellera, por el tono . Agradezco el tono que 
esta vez me ha lanzado en la interpelación, pero comentarle, 

como ya le he dicho antes, que es la obligación de invertir . Y 
ustedes tienen la obligación de invertir desde el minuto cero 
y viendo, viendo, simplemente, en el programa de vivienda, 
todo lo que tienen ejecutado a día de hoy, que estamos a 26 
de septiembre, comentar que tienen un 37% ejecutado en 
este programa .

Por lo tanto, vemos que si dentro de nada ya estamos con los 
siguientes presupuestos, se tendría que haber hecho efectivo 
ya, por lo menos, no le digo el 37, sino a la inversa, el setenta 
y algo, setenta y cinco por lo menos, ¿de acuerdo?

Por lo tanto, vemos que ahí falta un poco de interés o, por lo 
menos, en esta situación .

Otra de las cosas que usted me ha comentado de todo esto 
es… Y eso se lo comento porque usted ha comentado que 
necesitaría más presupuesto . Por lo tanto, le contesto a esta .

Otra de las cosas que nos gustaría también comentarle 
es que además de tener una obligación de conceder una 
vivienda a las personas, aunque no tenga suficiente en el 
parque público, en el artículo 6 de la Ley de la función social 
de la vivienda indica que hay un plazo de seis meses para 
resolver . Y en caso de que no se resuelva, por silencio admi-
nistrativo a estas personas se les concederá una vivienda . Por 
lo tanto, fíjese, le estoy explicando el caso de hace ocho años 
y ahora le voy a explicar el caso en el que vino esta mujer a 
hablar con nosotros .

Vino a hablar porque estaba desesperada, porque desde el 
2016 está buscando una vivienda porque tiene una persona 
enferma con una discapacidad, la que quiere estar cerca de 
esa persona, y porque tiene el caso encima de agravante, 
de que es una persona con violencia de género; que ha ido 
a su conselleria porque ya, harta de hacer recursos ha ido a 
su conselleria, de que habló con un político, no voy a decir 
nombres ni nada de eso, y que le dijo que no se preocupe que 
lo miraremos . Y a fecha de hoy, y eso fue en el 2017, en octu-
bre del 2017, a fecha de hoy, la mujer no sabe nada, no sabe 
nada . No sabe si le van a conceder o no le van a conceder una 
vivienda . Y vive con miedo donde está viviendo .

Y otra de las cosas es que esta mujer no puede acogerse 
simplemente por una cantidad económica muy pequeñita 
que tiene pero supera la cantidad mínima que pone en las 
ayudas, no puede acogerse a las ayudas de vivienda . Por lo 
tanto, está viviendo con un familiar porque no sabe dónde 
vivir porque el agresor está cerca de su ámbito y ha tenido 
que cambiar, incluso, de zona por cuestiones de estas .

También me gustaría matizarle una cosa y es que, según la 
señora Torró, pone que las personas solicitantes, en este 
caso . . ., que necesiten estos requisitos, que las personas solici-
tantes –leo textualmente, que salió en prensa– que residan y 
estén empadronadas en el municipio donde radica la vivienda 
al menos durante un año anterior a la solicitud, o alterna-
tiva . . ., acredite un puesto de trabajo en dicho municipio . Que 
las personas que se pueden acoger a este plan de vivienda 
son las personas que están empadronadas en esa vivienda .

Usted ya me ha dicho, y es así, que las víctimas de violencia 
no lo cubren . Pero yo ahora le pregunto, ¿y el resto de perso-
nas? Porque yo, en el listado que le he pedido de poblaciones, 
por ejemplo, en Alcácer, si hay una persona con víctimas de 
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violencia de género, allí, esa persona, si tiene que estar empa-
dronada, no hay viviendas, con lo cual, ¿qué pasa con esa 
persona?, ¿qué pasa en esa situación?

Simplemente le digo que se pongan las pilas y que estas 
personas creo que necesitan un respeto por la administra-
ción y por nosotros como políticos .

Muchas gracias .

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señora García .

Gràcies .

Consellera, per a tancar la sessió . ¿Des d’ahí? Molt bé .

La senyora consellera d’Habitatge, Obres Públiques i 
Vertebració del Territori:

Bé, senyora García, no podem estar executant el cent per 
cent del pressupost de la resolució de les ajudes al lloguer 
perquè estem resolent les ajudes, perquè vosté sap que n’hi 
ha un procés de convocatòria, de presentació, de revisió de la 
baremació i de resolució i de pagament .

Per tant, no se preocupe perquè l’any passat vam resoldre i 
adjudicar i concedir dotze mil ajudes en matèria de lloguer, 
en ajudes al lloguer, de les quals el 70% eren ajudes a dones 
víctimes de violència de gènere, s’han resolt i estem en 
procés de pagament i este any també executarem, perquè 
som de les autonomies que més executem el pla estatal en 
matèria d’ajudes al lloguer i rehabilitació . Per tant, en eixe 
sentit, és una qüestió de resolució i de tempus de resolució de 
les ajudes .

Per una altra banda, vosté és que em parla de casuístiques 
particulars . Entenc que vosté ens parle de qüestions par-
ticulars però la qüestió particular no pot fer la generalitat 
d’aquesta situació . Jo li he dit que en el marc de les ajudes al 
lloguer, un alt percentatge d’execució és per a les dones vícti-
mes de violència de gènere, i ahí vosté ha de saber també 
que contemplem i hi ha ajudes per a persones que han patit 
una situació de desnonament, joves, persones amb diversi-
tat funcional, i ahí cobrim el quaranta o el trenta per cent . El 
major percentatge de les ajudes respecte de les sol·licituds 
presentades és per a dones víctimes de violència de gènere, 
però compartisc amb vosté que sempre hem de fer més i ho 
podem fer millor .

I respecte al que diu del dret subjectiu, sap que nosaltres 
tenim una línia per a emergències habitacionals i ahí anem 
a incloure també les ajudes per a dones víctimes de violèn-
cia de gènere perquè pugam donar una solució més ràpida i 
més eficient per a aquestes casuístiques. I la casuística que 
vosté em comenta respecte a l’empadronament en Alcàsser 
jo li he dit que hem eliminat eixe requisit que existia que la 
dona havia d’estar empadronada un any per a poder accedir a 
eixa vivenda . I vosté entendrà que lamentablement no tenim 
vivendes del parc públic en tots els municipis . I quan no tenim 

vivenda del parc públic, si hi han vivendes de VPO perquè 
hem ampliat els criteris i són criteris socials per accedir, se 
mirarà si hi ha VPO i si no n’hi ha VPO donarem una ajuda al 
lloguer, i si no pot ser una ajuda al lloguer serà una ajuda en la 
línia d’emergència habitacional .

Vull dir, este (inintel·ligible)  . . . és el marc de totes les mesu-
res que nosaltres tenim, que vosté pot pensar que és insu-
ficient, que serà insuficient per a eixe cas concret que vosté 
m’ha comentat, però després n’hi han en 2016 més de tres-
centes dones que van rebre les ajudes al lloguer, en l’any 
2017 quasi quatre-centes dones que van rebre les ajudes al 
lloguer i, enguany, tenim quasi cinc-centes peticions . Estem 
en el procés de resolució i esperem també arribar al percen-
tatge que hem arribat els anys anteriors, i li he dit que el 
nostre objectiu tant de bo fóra cobrir el cent per cent de 
les sol·licituds . Però no només del cas de dones víctimes de 
violència de gènere sinó també de persones que han patit 
un desnonament i s’han quedat sense casa; de les persones 
amb diversitat funcional que pel que siga han de canviar de 
domicili, perquè el seu no és accessible, i també de perso-
nes joves que se volen emancipar i estan en una situació de 
vulnerabilitat i no poden emancipar-se i no poden accedir a 
un habitatge .

Moltes gràcies .

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, consellera .

Fins ací... Suspenem el ple fins les deu del matí de demà.

Bona nit .

(Se suspén la sessió a les 19 hores i 40 minuts)
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